

平许济洛 2022-2023 学年高三第二次质量检测 英语参考答案

第一部分 听力 (共20小题;每小题1.5分,满分30分)

1-5 CBBAA 6-10 BCCAB 11-15 ACACB 16-20 ACBAB

第二部分 阅读理解 (共20小题;每小题2分,满分40分)

21-25 ABDDC 26-30 CABAC 31-35 BCADB 36-40 DCAGF

第三部分 语言知识运用(共两节,满分45分)

第一节 完形填空 (共20小题;每小题1.5分,满分30分)

41-45 CADBC 46-50 CDADB 51-55 ABDAB 56-60 CBACD

第二节 语法填空 (共10小题;每小题1.5分,满分15分)

61. products

62. impressing

63. earlier

64. What

65. was constructed

66. shaped

67. into

68. shows

69. it

70. growth

第四部分 写作(共两节,满分35分)

第一节 短文改错 (共10小题;每小题1分,满分10分)

I seldom helped with the housework in 2020, which I was in Senior One. Word when 或前加 in Words

couldn't describe how sorry I am, so I thought about what I could do. One weekend,

I carried out my housework plan <u>range</u> from tidying up rooms to cooking meals. Early ranging

in the morning, I gave the house a <u>thoroughly</u> cleaning. After that, I decided to make thorough

a delicious lunch with my parents. Recalling how my mother cooked, I finished them.

for

it

My parents were <u>surprising</u> to see what I had done and gave me^ hug. Tired as I was, surprised a

I understood all the things my parents had been done for me.

第二节 书面表达 (满分 25 分)

略

1

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



附:

听力原文

Text 1

M: I had a tough morning. My bike got a flat tire when I was halfway here, so I ran the rest of the way. My phone battery died. I didn't bring my bus card and I had no each

W: I am more than happy to drive you home after work if you would like.

Text 2

W: Would you like to go swimming?

M: I will pass. I used to love swimming when I was a kid. I felt very relaxed in the water. But I almost had an accident when I was 10, so I avoided swimming ever since.

Text 3

W: Hey Ken! Can I join you for basketball this Friday?

M: That would be so fun, Eve. Unfortunately my parents promised to take my little brother to the museum this Friday, but they have to visit grandpa because he is sick. So I volunteered to take him instead.

Text 4

W: Good job, James! You scored an A on your last essay. I made several comments. Do you already have a topic for your next essay?

M: Maybe something about Chinese medicine, but I couldn't find many books on the topic.

W: Did you check Building C? It has a new library with lots of books on Chinese medicine.

Text 5

M: Have you decided to renew your gym membership to stay healthy?

W: I'm not sure really. I don't know if it's doing me any good.

M: Why don't you try swimming? You're a good swimmer.

W: I could do I suppose. It might be more fun than the gym.

Text 6

W: Is that a new phone, John? It's very smart.

M: Yes, it is. I'm still getting used to using it. I haven't had this brand of phone before.

W: Oh, you'll soon get the hang of it. Has it got all the apps you need?

M: Yes, I think so. I don't use that many apps, really. I mainly just chat to my friends. And it's got a good camera. The photos are lovely and clear. I just wish it had a larger screen.

Text 7

M: I've got to make an appointment with that new doctor tomorrow. Have you seen him yet?

W: Yes, I went to the clinic a couple of weeks ago. Doctor Collins. He's a lot younger than the last doctor, and very caring.

M: Good. I was hoping he'd be better than the last doctor we had.

2

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



W: I know. That one never seemed to listen to what you were saying, did he? You should phone early for your appointment though. The new one is the only doctor there at the moment, so he'll get booked up very quickly.

Text 8

W: I'm looking for the third volume of the *Detective Steve Smart* series. Do you have it here?

M: Ah, the title of that one is *The Mystery of the Golden Idol*. I'm afraid they're sold out right now.

W: Can I place an order to have a copy shipped here? I'd like to give it to my husband for his birthday.

M: Sure, you can leave half the book price now and pay the balance when you pick up the book. It will arrive in about a week.

Text 9

W: Hello, West Bay Hotel. Can I help you?

M: Oh, good morning. I'm ringing about your advertisement in the Evening Gazette.

W: Is that the one for temporary staff?

M: That's right.

W: Yes. I'm afraid our manager who's dealing with that isn't in today, but I can give you the main details if you like.

M: Yes please. Could you tell me what kind of staff you are looking for?

W: We're looking for waiters at the moment. There was one post for a cook, but that's already been taken.

M: Oh right. Erm, what are the hours of work?

W: There are two different shifts — there's a day shift from 7 a.m. to 2 p.m. and a late shift from 4 p.m. till 11 p.m.

M: Okay. What about time off?

W: You get one day off every week.

M: Do you know what the rates of pay are?

W: Yes, I've got them here. You get £5.50 an hour, and that includes a break.

M: Do I have to go home to eat or ...

W: You don't have to. You can get a meal in the hotel if you want to, and there's no charge for it.

Text 10

W: Good morning. I'm very pleased to have this opportunity to say a little about an exciting new development in the city: the Brackenside Open-Air Swimming Pool. As many of the older members of the audience will remember, there used to be a wonderful open-air pool on the sea front 30 years ago but it had to close when it was judged to be unsafe. For the design of this new heated pool, we were very happy to secure the talents of internationally famous architect Ellen Wendon, who has managed to combine a charming 1930s design, which fits in so well with many of the other buildings in the area, with up-to-the-minute features such as a recycling system.

Now, there has been quite a bit of discussion in the local press about whether there would be enough room for the number of visitors we're hoping to attract.

3

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站:www.zizzs.com 微信客服:zizzs2018



We're on schedule for a June 15th opening date and well within budget.

We hope that as many people as possible will be there on June 15th. We have engaged award-winning actress Coral White to declare the pool open and there'll be drinks and snacks available at the pool side. There'll also be a competition for the public to decide on the sculpture we plan to have at the entrance: you will decide which famous historical figure from the city we should have.

作文评分标准

- 1. 本题总分为 25 分, 按 5 个档次给分
- 2. 评分时, 先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次, 然后以该档次的要求来衡量, 确定或调整档次, 最后给分。
 - 3. 词数少于80和多余120的,从总分中减去2分。
- 4. 评分时,应注意的主要内容为:内容要点,应用词汇和语法结构的数量和准确性,上下文的连贯性及语言的得体性。
- 5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面,评分时,应视其对交际的影响程度予以考虑。英,美拼写及词汇用法均可接受。
 - 6. 如书写较差,以至影响交际,将分数降低一个档次。
 - 7. 内容要点可用不同方式表达,对紧扣主题的适当发挥不予扣分。

各档次的给分范围和要求

第五档(很好)(21-25分)

- 1. 完全完成了试题规定的任务。
- 2. 覆盖所有内容要点。
- 3. 应用了较多的语法结构和词汇。
- 4. 语法或词汇方面有些许错误,但为尽力使用较复杂结构或词汇所致。具备较强的语言运用能力。
 - 5. 有效地使用了语句间的成份, 使全文结构紧凑。
 - 6. 完全达到了预期的写作目的。

第四档(好)(16-20分)

- 1. 完全完成了试题规定的任务。
- 2. 虽漏掉一两个次重点,但覆盖所有主要内容。
- 3. 运用的语法结构或词汇方面能满足任务的要求。
- 4. 语法结构或词汇方面应用基本准确, 些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。
 - 5. 应用简单的语句间的连接成分, 使全文结构紧凑。
 - 6. 达到了预期的写作目的。

第三档(适当)(11-15分)

- 1. 基本完成了试题规定的任务。
- 2. 虽漏掉一些内容, 但覆盖所有主要内容。
- 3. 应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。
- 4. 有一些语法结构或词汇方面的错误, 但不影响理解。
- 5. 应用简单的语句间的连接成分, 使全文内容连贯。
- 6. 整体而言,基本达到了语气的写作目的。

第二档(较差)(6-10分)

4

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站: www.zizzs.com 微信客服: zizzs2018



- 1. 未恰当完成试题规定的任务。
- 2. 漏掉或未描述清楚一些主要内容,写了一些无关内容。
- 3. 词法结构单调,词汇项目有限。
- 4. 有一些语法结构词汇方面的错误,影响了对写作内容的理解。
- 5. 较少使用语句间的连接成分,内容缺少连贯性。
- 6. 信息未能清楚地传达给读者。

第一档(差)(1-5分)

- 1. 未完成试题规定的任务。
- 2. 明显遗漏主要内容,写了一些无关内容,原因可能是未理解试题要求。
- 3. 语法结构单调,词汇项目有限。
- 4. 较多语法结构或词汇方面的错误,影响对写作内容的理解。
- 5. 缺乏语句间的连接成分,内容不连贯。
- 6. 信息未能传达给读者。

不得分(0分)

未能传达给读者任何信息:内容太少,无法评判,写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

5

官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站: www.zizzs.com 微信客服: zizzs2018



关于我们

自主选拔在线是致力于提供新高考生涯规划、强基计划、综合评价、三位一体、学科竞赛等政策资讯的升学服务平台。总部坐落于北京,旗下拥有网站(<mark>网址:www.zizzs.com</mark>)和微信公众平台等媒体矩阵,用户群体涵盖全国 90%以上的重点中学师生及家长,在全国新高考、自主选拔领域首屈一指。如需第一时间获取相关资讯及备考指南,请关注**自主选拔在线**官方微信号:zizzsw。









6





官方微信公众号: zizzsw 咨询热线: 010-5601 9830

官方网站: www.zizzs.com 微信客服: zizzs2018